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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 154 vedrørende forslag til lov 

om ændring af udlændingeloven (Midlertidig beskyttelsesstatus for visse 

udlændinge samt afvisning af realitetsbehandling af asylansøgninger, når 

ansøgeren har opnået beskyttelse i et andet EU-land m.v.) (L 72), som 

Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til 

justitsministeren den 10. december 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra medlem af Folketinget Karsten Lauritzen (V). 
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Spørgsmål nr. 154 fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Inte-

grationspolitik vedrørende forslag til lov om ændring af udlændinge-

loven (Midlertidig beskyttelsesstatus for visse udlændinge samt afvis-

ning af realitetsbehandling af asylansøgninger, når ansøgeren har op-

nået beskyttelse i et andet EU-land m.v.) (L 72): 

 

”Kan ministeren bekræfte, at ministeren ikke ved, hvor mange 

personer, der vil blive tildelt beskyttelsesstatus efter den nye 

foreslående §7 stk. 3, og hvor mange asylansøgere, der bliver 

omfattet af regeringens ”stramning”? Der henvises til svar på L 

72 – svar på spørgsmål 89 og 9.” 

 

Svar: 

 

Med lovforslaget foreslås der indført en midlertidig beskyttelsesstatus, 

som er tilpasset beskyttelsesbehovet for udlændinge, som opnår asyl på 

grund af en særlig alvorlig situation i hjemlandet. Der foreslås endvidere 

regler om begrænsning i adgangen til familiesammenføring for denne 

gruppe.  

 

Det er erfaringsmæssigt meget vanskeligt at forudse udviklingen i antallet 

af asylansøgere, der kommer til Danmark. Det skyldes, at der er mange 

faktorer, der påvirker udviklingen – ikke mindst den økonomiske og politi-

ske situation i omverdenen. Dette illustreres af udviklingen i antallet af 

asylansøgere, der er kommet til Danmark hen over sommeren og efteråret i 

år, som har vist meget store udsving. 

 

Jeg kan lige så lidt som andre spå om fremtiden, og derfor kan jeg heller 

ikke forudse udviklingen af konflikter rundt omkring i verden, eller hvor 

mange personer der i fremtiden vil komme til Danmark, og som vil blive 

omfattet af de foreslåede regler om midlertidig beskyttelsesstatus.  

 

 


